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6/2012. 

 
JEGYZİKÖNYV 

 
 
Készült: Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testületének 2012. május 21-én 
megtartott ülésérıl. 
 

Jelen vannak: Jelenléti ív szerint 

Pócs István polgármester: 

Köszönti a megjelenteket, Dr. Gál János urat, az Eger-Audit Könyvszakértı és Tanácsadó 
Kft. ügyvezetıjét, a Képviselı-testület tagjait. Megállapítja, hogy a testület 6 fıvel jelen van, 
az ülés határozatképes, azt megnyitja.  Brassai Péter képviselı távolléte igazolt. 
Jegyzıkönyvvezetınek Kalmárné Kovács Andreát javasolja. 
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
Jegyzıkönyv hitelesítınek felkéri Hugyecz János és Maruzs András  képviselıket. 
Javasolja, hogy a meghívón szereplı napirendi pontot tárgyalja meg a Képviselı-testület.  
Kéri, hogy aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Tájékoztatja a jelenlévıket, hogy a múlt héten került sor a Gyermekjóléti Szolgálat helyszíni 
vizsgálatára – a mőködési engedélyeztetési eljárás kapcsán. A szakértı részérıl a felmerült, 
hogy aktualizálni kell az intézmény szakmai programját. A programot a szakértıvel 
megbeszéltek szerint a Gyermekjóléti Szolgálat és az Alapszolgáltatási Központ vezetıje 
elkészítették és a szakértınek – valamint a képviselıknek – megküldték. 
Javasolja, hogy a meghívón szereplı napirendekhez harmadiknak vegyék fel a Szociális 
Ellátó és Gyermekjóléti Intézmény Gyermekjóléti Szolgálatának Szakmai Programját. 

Pócs István polgármester: 

Kéri, hogy aki egyetért a napirend felvételére tett javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal egyetértett a javaslattal.  
 
Pócs István polgármester: 
Tájékoztatást ad az utolsó képviselı-testületi ülés óta és a mai nap között eltelt idıszakban tett 
fıbb intézkedéseirıl. 

•  Tájékoztatást ad a településünkön jelenleg folyó közmunka programokról. Két 
közmunka programra pályázott az Önkormányzat – csapadékvíz elvezetés és 
mezıgazdasági tevékenység. A csapadékvíz elvezetési program a végéhez közeledik, 
olyan utcákat is sorba tudnak venni, amelyek nem voltak tervezve. A mezıgazdasági 
programmal kapcsolatban legnagyobb problémát a jelenlegi száraz, csapadéknélküli 
idıjárás, valamint a mővelésbe bevont földterületek alacsony AK értéke jelenti. Az 
elültetett növények kikeltek, gondozásuk folyamatos.    
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• A Képviselı-testület döntésének megfelelıen a Hısi Emlékmőnél lévı kıkerítés 
elbontásra került, ezáltal a tér tágasabbá vált, a település rendezvényeinek helyszínéül 
is szolgálhat.  
 

• A rekultivációval kapcsolatban kereste meg a Mecsek ÖKO kivitelezı munkatársa. 
Kérték, hogy a településen mőködı civil szervezeteket jelöljenek meg, ha lesz rá 
lehetıségük támogatni fogják ıket. Ennek kapcsán 7 civil egyesületet jelölt meg. A 
Mecsek ÖKO vezetıivel május 23-án folytatják a rekultiváció II. ütemérıl a 
tárgyalásokat. 
 

• Május 15-én találkozott volna a Búzásvölgyi-tó túl oldalán építendı klinika német 
beruházójával – a közvetítı távolmaradása miatt a megbeszélés elmaradt.  
 

• Május 16-án a Gyöngyös- Mátra Takarékszövetkezet vezetıjével találkozott, további 
két polgármester társával. Tárgyalást folytattak arról, hogy az önkormányzatok részére 
milyen feltételekkel  tudnak banki szolgáltatást nyújtani.  
 

• Május 19-én nagysikerő kórustalálkozóra és minısítı hangversenyre került sor. 
Mindenkinek köszöni a részvételt és a segítı szándékot, kollégáinak a felszolgálását, 
Doba Dénesnének a konferálást, képviselı társainak a megjelenést. A Mátrai 
Visszhangok Vegyeskar „Fesztivál kórus” minısítést kapott a zsőritıl. 

 
Kéri, hogy akinek a jelentéssel kapcsolatban kérdése, észrevétele van, azt tegye meg. 
A jelentésre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 
jelentést elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal tudomásul vette a két ülés 
között végzett munkáról szóló jelentést. 
 
 
NAPIREND 1./   Jelentés a gyámhatóság munkájáról, az önkormányzat  
   gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról 

 
Elıterjesztık:  Varró Gyuláné jegyzı, Doba Dénesné vezetı fıtanácsos, 

 Czene Ilona Gyermekjóléti Szolgálat vezetıje 
 

 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozó beszámolókat a Képviselı-testület írásban megkapta. Megkérdezi az 
elıadókat, hogy van-e szóbeli kiegészítésük? 
Szóbeli kiegészítés nem hangzott el, ezért kéri, hogy a napirendre vonatkozó kérdéseket, 
észrevételeket tegyék meg. 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
A beszámolót elfogadja és magáévá teszi azt a kritikát, hogy a háziorvosok nem megfelelıen 
mőködnek együtt a Gyermekjóléti Szolgálattal.  
Köszöni szépen a Gyermekjóléti Szolgálat munkáját, tudja ez nehéz és hálátlan feladat. 
Munkájukhoz további sok sikert kíván. 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı elhagyja a tanácskozó termet, a Képviselı-testület létszáma 5 

fıre módosul. 
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Kochné Holló Edit képviselı: 
Az itt ülı szakemberekkel az elmúlt félévben lehet, hogy– mint pedagógusnak - neki volt a 
legtöbb dolga. Sajnos olyan problémás tanulók járnak az osztályába, akik miatt sokszor együtt 
kellett mőködni a Szolgálattal. Szülıi együttmőködéssel kapcsolatban probléma, hogy egyre 
fiatalabbak a szülık, akik úgy gondolják, hogy mindent tudnak a gyermeknevelésrıl. Sajnos 
ez nem így van, némelyik helyzetben sokszor a szakemberek is tanácstalanok velük szemben. 
Próbálják megoldani a problémáikat, de vagy a szülık, vagy a gyerek ellen kell lépéseket 
tenni, amelyek sokszor embertelennek is tőnnek. Sok az iskolai igazolatlan hiányzás, sajnos a 
szülı úgy gondolja, hogy ha gyermeke eszik és biztonságban van az iskolában, azzal ki is 
merül a szülıi kötelessége. A törvény szerint a szülınek gyermeke testi-lelki fejlıdését is 
garantálnia kellene. Vannak együttmőködı szülık, de vannak akik egyáltalán nem mőködnek 
együtt. 
Elmondja, hogy a recski iskolában lévı problémák még mindig sokkal kisebb jelentıségőek, 
mint egy városi iskolában. Elınyük, hogy kicsi a falu, ismerik egymást, így probléma esetén a 
szülıt hamar felelısségre tudják vonni. 
 
Maruzs András képviselı: 
Kik a jelzırendszer tagjai? 
 
Czene Ilona Gyermekjóléti Szolgáltat vezetıje: 
A beszámoló 3. oldalán a 2. bekezdésben részletesen fel van sorolva, hogy mely hivatalos 
személyek, szervek tartoznak ebbe a körbe.  
Elmondja, hogy a településen bárki élhet ezzel a lehetıséggel, aki észleli egy gyermek 
veszélyeztetettségét. Ezt köteles is jelenteni. 
 
Doba Dénesné gyámügyi elıadó: 
A Gyermekvédelmi törvény határozza meg, hogy kik lesznek a jelzırendszer tagjai. Nekik 
kötelességük a törvény erejénél fogva jelezni a gyermek veszélyeztetettségét, illetve bárki az 
állampolgárok közül, aki ilyet észlel. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
Megemlíti még a Recski Karitász Csoportot, akik szoros kapcsolatot tartanak a nevelési-
oktatási intézményekkel. Már kért a vezetıjüktıl segítséget és kapott is, áldásos 
tevékenységükért köszönet és dicséret illeti ıket. 
Volt olyan esetük, amikor a Roma Nemzetiségi Önkormányzat is segített bizonyos dolgoknak 
a megoldásában. Nekik és köszönetet és dicséretet mond. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A jelzırendszerrel kapcsolatban elmondja, hogy a háziorvosokkal való együttmőködést talán 
elıbbre vinné, hogy azokról a gyerekekrıl, akikre vonatkozóan valamilyen intézkedés történt, 
tájékoztatná a Gyermekjóléti Szolgálat a háziorvost.   
 
Czene Ilona Gyermekjóléti Szolgáltat vezetıje: 
Ezzel a javaslattal az a gondja, hogy a háziorvosoknak hamarabb kell észlelni ezeket az 
egészségügyi problémákat, mint a Szolgálat dolgozója. Nagyobb rálátása van egy gyermekre, 
hogy hányszor beteg, és mennyi ideig stb. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A háziorvosok védelmére még elmondja, hogy jóval összetettebb feladatuk van, mint pl. a 
védınınek, nagyobb a felelısségük is a többségében felnıtt korúak betegellátása során. Talán 
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érthetı is, hogy egy-egy rövid lefolyású betegség miatt kért orvosi igazolás esetén nem 
gyanakszanak visszaélésre. Ezért javasolja, hogy kellı rugalmassággal kezeljék az orvos 
személyes részvételét az esetmegbeszélések alkalmával, ne várják el feltétlenül az azon való 
személyes részvételüket. A további együttmőködést tekintve javasolja, hogy az 
adminisztrációt elkerülve esetleg telefonon is fogadják el a jelzést a háziorvosoktól, melyet a 
Gyermekjóléti Szolgálat ledokumentálhat. 
 
Czene Ilona Gyermekjóléti Szolgáltat vezetıje: 
A jogszabály szerint a jelzést minden esetben írásban kell kérni. 
 
Doba Dénesné gyámügyi elıadó: 
Két eset volt az elmúlt idıszakban, amikor konkrétan kérték a háziorvos segítségét. Egyik 
esetben a szülıt kérték kivizsgálni, mivel ı volt a veszélyeztetı. Másik esetben a gyermek 
egészségügyi problémáját kérték kivizsgálni. 
 
Szerémi Béla recski lakos: 
A szülık felelıssége túlterjed a gazdasági vonatkozásokon is. Régebben volt un. ifjúság elleni 
bőntett ami kiterjedt a gyermekjogra is. Voltak un. gyermek-bírósági tárgyalások. Nem tudja, 
hogy ma ez a tényállás fennáll-e még? 
Másik kérdése, mely szintén jogalkotási vetület – azután a szülı után, akinek gyermektartási 
kötelezettsége van –  amennyiben nem rendelkezett megfelelı letiltható jövedelemmel – az 
állam meghitelezte a felmerült költségeket. Az állam helytáll-e még ilyen esetben, vagy éppen 
a gondviselıt terheli minden tartási kötelezettség? 
 
Doba Dénesné gyámügyi elıadó: 
Ma nem ifjúság elleni bőntettnek, hanem kiskorú veszélyeztetésének hívják. Próba perek 
voltak ilyen ügyekben. A bíróság sajnos nem tartotta megalapozottnak a feljelentést. 
Kizárólag a gyermek ellen elkövetett bőncselekmények merítik ki a kiskorú veszélyeztetését, 
az nem, ha valaki felelıtlenül neveli és nem biztosítja a testi-lelki, érzelmi fejlıdését. 
A második kérdés esetében a gyermektartás díj megelılegezésérıl van szó, amikor a szülı 
nem teljesíti a gyermektartásdíj fizetési kötelezettségét. Ebben az esetben a tartásdíjat kérı 
szülı a Gyámhivatalhoz fordulhat, és akkor van esélye erre az összegre, ha elıre látható a 
pénz behajtható lesz a másik szülıtıl. Kétszer három évig lehet kérni, maximum 6 évig. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 
határozati javaslatot elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a határozati 
javaslatot. 
 
 

32/2012.(V.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzata Képviselıtestülete az 
Önkormányzat gyermekjóléti, gyermekvédelmi feladatairól és a 
jegyzıi hatáskörbe tartozó gyámhatósági feladatokról szóló 2011. 
évi beszámolót elfogadja. 

 Határidı: azonnal 
 Felelıs: jegyzı 
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NAPIREND 2./   A nevelési – oktatási intézmények tanulócsoport számának  
   meghatározása a 2011/2012. évre 
 
Elıterjesztık:   Varró Gyuláné jegyzı, Hollóné Bódi Katalin iskola igazgató,  

Fásiné Fodor Katalin  óvodavezetı 
 

Pócs István polgármester: 
A nevelési-oktatási intézmények tanulócsoport számának meghatározásáról szóló 
elıterjesztést a Jámbor Vilmos Általános Iskola igazgatója és a Csengıvár óvoda vezetıje is 
írásban elkészítette.  
Megkérdezi az elıadókat, hogy van-e szóbeli kiegészítésük? 
Szóbeli kiegészítés nem hangzott el, ezért kéri, hogy a napirendre vonatkozó kérdéseket, 
észrevételeket tegyék meg. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Megerısíteni szeretné az iskolával kapcsolatos elıterjesztést. Jelenleg bizonytalanság van 
még, hogy az állam milyen feladatokat vállal át.  
Véleményük, hogy ha most nem indítják el az egésznapos oktatási rendszert, késıbb nem is 
lesz rá lehetıségük. 
Voltak olyan iskolában, ahol már kísérletek folynak a tanulók délután foglalkoztatására, a 
lehetı legkevesebb anyagi ráfordítással. 
A szülık többsége dolgozik, ezért még 5-6. osztályban is szükséges lenne a délutáni 
foglalkozás. Tapasztalatuk, hogy azon gyerekek tanulmányi eredménye akik 4. osztályban 
még napközisek voltak, az 5-6. osztályban pedig már nem, visszaesett.   
Az egésznapos oktatás keretében bizonyos tantárgyak átkerülhetnek délutánra, sokkal 
kezelhetıbbé válik így az oktatás menete. Kollégáik kedvezı tapasztalatokról számoltak be. 
A gyermekeket képesek a szülık elvinni olyan helyre, ahol kedvezıbb feltételek vannak, ezért 
fontos, hogy lépést tartsanak az igényekkel.  
 
Pócs István polgármester: 
Sajnos az a probléma, hogy konkrét dolgok nem ismertek az iskolák átvételérıl. Javasolja az 
iskola kérelmét támogatni, annak reményében, hogy ezt majd a Magyar Állam fogja 
finanszírozni és így a 2012/13-as tanévben csak 4 hónapra jutó összeg terheli majd az 
Önkormányzatot. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Az elmúlt években a mindenkori recski Önkormányzat óriási – évente több mint 60 millió Ft 
saját erıbıl finanszírozott kiadással járó –  erıfeszítéseket tett annak érdekében, hogy az 
önálló iskolát fenn tudja tartani, olyan színvonalon, mint a környezı települések 
önkormányzatai által társulásban mőködtetett iskolák.  
Az iskola azért választotta ketté a többletköltségeket – 4 hónapra illetve 8 hónapra - , mert ha 
2013. január 1-tıl az általános iskola átvételre kerül az állam részérıl, akkor az 
Önkormányzatot csak a 4 hónapra esı költség terheli – mely 1.030.000.-Ft. Ha nem 
következne be – mert még mindig bizonytalan a helyzet arra vonatkozóan, hogy esetleg még 
egy év haladékot kap az átvétel – akkor a teljes költségvetési év vonatkozásában ez az összeg 
3 millió Ft. Mivel az elmúlt években nagy erıfeszítéseket tettek az iskola érdekében, ezt még 
megfontolandónak tartja támogatni.  
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Pócs István polgármester: 
A nevelési és oktatási intézmények mőködtetése a település minden fejlesztési lehetıségét 
elviszi. Jelenleg 60 millió Ft-tal kell megtámogatni saját erıbıl az iskolát és óvodát. Sajnos a 
település társulási gondjait még senki nem volt hajlandó elolvasni sem, mert ha igen, akkor 
tudnák, hogy mirıl beszélünk. Személyesen Hoffmann Rózsa oktatási államtitkárhoz fordult, 
levélben kérte támogatását, sajnos elutasította. 
 
Hollóné Bódi Katalin iskola igazgató: 
Köszöni az eddigi támogatását is az Önkormányzatnak. Az iskolának juttatott anyagi 
támogatás mértékével teljesen tisztában vannak, azonban ahhoz, hogy elıbbre tudjanak lépni 
és más módszert bevezetni, annak mindenképpen van anyagi vonzata is. Ha ebben az évben 
megpróbálják, talán hasznossá válhatna a tanulóknak – alsósaknak és felsıseknek is. Keresi a 
kevesebb kiadással járó megoldást, a költségek csökkentésének lehetıségét.  
 
Szerémi Béla recski lakos: 
Tapasztalata, hogy a szülık is egyre igényesebben lépnek fel a helyi oktatási intézményekkel 
szemben. Ha a javasolt intézkedést sikerülne bevezetni, lehet, hogy hosszabb távon nem 
veszítenek, hanem nyernek vele.   
A médiában hallotta, hogy csak ott tervezik támogatni a melegkonyhás gyermekétkeztetést, 
ahol a felhasznált nyersanyag 30 %-át a helyben megtermelt termékek teszik ki. Mi errıl az 
Önkormányzat véleménye? Erre Recsken nem lát reális esélyt. 
Másik feltételt említ még a sajtó, hogy saját konyhának kell lenni. Itt ez nem probléma, mert 
nincs kiadva vállalkozásba. Ilyen intézkedések bevezetésével ellehetetlenülhet a 
gyermekélelmezés. 
 
Pócs István polgármester: 
A jelenlegi közmunka programba 15 éve nem mővelt területet vontak be mővelés alá, mert 
csak ott volt önkormányzati földterület. Sajnos itt az idıjárási viszonyok sem kedveznek a 
mezıgazdaságnak. 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Maruzs András képviselı: 
Mai napig nem tisztázódott a konyha nyeresége, vesztesége, hogyan mőködik. A múlt évi 
költségvetésben 12 millió Ft hiány, majd 3 millió Ft, mai napig nem tudjuk pontosan hogyan 
van a konyha sorsa. Az, hogy az Önkormányzat mennyivel tudná támogatni az iskolát arra 
megoldást jelentene, hogy az adóbevételeket és egyéb bevételeket be kellene hajtani. Akkor 
ez az összeg, ami itt le van írva, nem okozhatna problémát. Arról már nem is beszél – a 
múltról - hogy a 46 mátraballai gyereket átadták Mátraderecskének. 
Valamint a fogyó gyerek létszám mellett iskolatetıt (magastetıt) újítottak fel, tetıtér 
beépítéssel. Nem tudja, hogy mi mőködik a tetıtérben? 
 
Hollóné Bódi Katalin iskola igazgató: 
Egyenlıre még semmi. 
 
Maruzs András képviselı: 
Tehát valahol, nem biztos, hogy csak az állami támogatás a felelıs azért, hogy most ilyen 
helyzetbe kerülünk.  
A konyhára visszatérve, a mai napig sem tisztázódott, hogy mennyi a konyha költségvetése.  
Le van választva az óvoda, az iskola, és a konyha az Önkormányzat költségvetésében 
szerepel? 
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Pócs István polgármester: 
Természetesen. 
 
Maruzs András képviselı: 
Akkor tisztázni kellene, hogy kallódik a 3 millió Ft? 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Az Önkormányzatnak május 31-ig kell dönteni arról, hogy az elızı évhez képest akár 
létszámban, akár csoportlétszámban az induló tanév hogyan indul. Az elızı tanévben 
meglévı két napközis csoport mellé – a Képviselı-testület eddig elhangzott támogató 
hozzászólásai alapján – valószínősíthetı, hogy további egy napközis csoportra az alsó 
tagozatban, illetve a felsı tagozatban egy tanulószoba létesítésére kap felhatalmazást az 
általános iskola. Ez kerülne a határozati javaslat elsı pontjába. 
A határozati javaslat második pontjába javasolja a Képviselı-testületnek, hogy a becsatolt 
költségvetés alapján - az ehhez szükséges pénzügyi fedezetet az iskola megpróbálja minél 
nagyobb körültekintéssel elıteremteni. Itt érdemes lenne foglalkozni azzal is, hogy az új 
oktatási törvény szerint a megemelt kötelezı óraszámok keretében fedezik a tanulószoba 
igényét, illetve megvizsgálják annak a lehetıségét is, hogy a hiányzó szakok betöltése esetleg 
fiatal, pályakezdı szakemberekkel, munkaügyi központ támogatásának igénybevételével 
történjen, illetve most hiányzó, de kevesebb óraszámú szakot ellátó pedagógus alkalmazása a 
tanulószobán.  
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
A 30 %-os nyersanyag megtermelésére visszatérve elmondja, hogy sok olyan települést látott, 
ahol a helyi lakosság bevonásával – otthoni kertek megmővelésével – állítják elı, mivel az 
önkormányzatok földterületei nem alkalmasak a mővelésre. (Szabolcs-Szatmár B. megyében 
van ilyen.) 
 
Pócs István polgármester: 
Ott elhiszi, hogy sikerül ezt megvalósítani, azonban az itteni körülmények kevésbé kedvezıek 
a mezıgazdasági termeléshez (éghajlati viszonyok, talaj, napsütötte órák száma stb.). 
 
Doba Dénesné gyámügyi elıadó: 
Véleménye szerint amit Szerémi Béla bácsi mondott, az csak a nyári gyermekétkeztetésre 
vonatkozhat, hogy a nyersanyag 30 %-át saját termelésbıl kell biztosítani. Ez az egyik oka, 
hogy nem veszünk benne részt. 
 
Pócs István polgármester: 
A Start munka keretében, amikor tervezték a mezıgazdasági munka beindítását, Pétervásárán 
elmondta, hogy az elsı 3 évben nem hogy eredményt és jövedelmet tervezhetnek, hanem csak 
a föld megfelelı állapotba hozásához kell legalább 3 év (gyomirtás, stb.). 
 
Maruzs András képviselı: 
Az Önkormányzatnak van-e egyáltalán megfelelı földterülete a mezıgazdasági mőveléshez? 
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Pócs István polgármester: 
Vannak, most azokat vonták mővelés alá. Van a Repeczky úton, a régi óvoda területén, az 
iskola melletti „Boér féle” telken. 
 
Maruzs András képviselı: 
A Csató-híd két oldalán is van az Önkormányzatnak területe. 
 
Pócs István polgármester: 
Az nem az Önkormányzat tulajdonában van. 
 
Maruzs András képviselı: 
Boross Lajosnak eladták, majd vissza vette az Önkormányzat, akkor nem tudja, hogy került 
más kézbe? 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A Boross Lajostól visszavásárolt  területet az önkormányzat Kiss Tamásnak értékesítette a 
bútorgyártó üzem bıvítéséhez. 
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja, hogy a napirendre vonatkozóan a jegyzı asszony által ismertetett határozati javaslat 
elfogadásáról szavazzon a Képviselı-testület. 
Kéri, hogy aki egyetért az ismertetett határozati javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a Jámbor Vilmos 
Általános Iskola 2012/13. tanév tanulócsoport számának meghatározására vonatkozó 
javaslatot. 
 

33/2012.(V.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az általános 
iskola igazgatójának 2012/2013 tanév várható csoportlétszámára vonatkozó 
tájékoztatását. A testület figyelemmel a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX tv. 102. § 
(2) c. pontjában foglaltakra az 2012. szeptember 1-tıl induló iskolai tanévvel 
kapcsolatban az alábbi döntést hozta: 
1.a.)  Az oktatási intézménybe beírt tanulók létszáma 180 fı, mely tanulólétszám 

oktatásához – évfolyamonként  egy–egy – összesen 8 osztály indítását 
engedélyezi.  

1.b.) Az 1. és 2. osztály mőködési formája iskolaotthonos csoport.  
1.c.) A 3.-4. osztályban tanulók számára egy napközis csoportot, a felsı tagozatos 

osztályok számára egy tanulószobát kell biztosítani. 
 

2. A testület felhívja az intézményvezetı vezetı figyelmét, hogy a napközis csoport és 
tanulószoba mőködtetéséhez szükséges pedagógus létszám biztosítása során – 
tekintettel az önhibáján kívül hátrányos helyzető önkormányzat pénzügyi 
kondícióira - a legnagyobb körültekintéssel és takarékossággal járjon el. A létszám 
bıvítésekor élvezzen elınyt a hiányzó, alacsony óraszámban oktatott tantárgyakat 
oktató pedagógus foglalkoztatása. Vizsgálni kell a pályakezdı pedagógus  
foglalkoztatásából származó elınyöket, illetve a munkaügyi központ 
támogatásának igénybevételi lehetıségét is.  
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3. A testület megállapítja, hogy az alsó tagozatos évfolyamok közül 2. osztály 
létszáma a Közoktatási törvény 3. sz. mellékletében meghatározott létszámot 2 
fıvel meghaladja. Tekintettel arra, hogy ez a létszám a fenntartó által 
engedélyezhetı 20 %-os mértéken belüli, a második évfolyamon indítható osztály 
számát egy osztályban határozza meg. 

 
Határidı: 2013. június 30. 
Felelıs:   Hollóné Bódi Katalin iskolaigazgató 

 
Pócs István polgármester: 
Javasolja, hogy a Csengıvár Óvoda 2012/13. tanév csoport létszámára vonatkozó 
elıterjesztést vitassa meg a Képviselıtestület. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Az elızı évhez képest változás nincs, ugyanúgy 4 csoporttal indul az óvoda. Mind a 4 csoport 
meghaladja a minimum létszámot, de nem éri el a maximum létszámot. 
 
Fásiné Fodor Katalin mb. óvodavezetı: 
A leendı középsı csoport 26 fıs, 1 fıvel haladja meg a megengedett létszámot, melyhez kéri 
az Önkormányzat hozzájárulását. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Ismerteti a határozati javaslatot, mely szerint a Csengıvár Óvoda 2012-2013 tanévben 4 
csoport indul, a csoportok létszáma nem haladja meg a Képviselı-testület hatáskörébe tartozó 
maximális létszám meghatározását. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
egyetért a jegyzı asszony által ismertetett határozati javaslattal, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 

34/2012. (V.21.) Önormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 
Közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. Törvény 102.§. 2 bek. 
c.) pontjában foglaltakra tekintettel egyhangú szavazattal 
úgy határozott, hogy a Csengıvár Óvodában a 2012/13-as 
tanév indítását a középsı csoportban 26 fıvel engedélyezi. 
 
Határidı: 2013. július 30. 
Felelıs: Fásiné Fodor Katalin óvodavezetı 

 
 
 
NAPIREND 3./ Szociális Ellátó és Gyermekjóléti Intézmény Gyermekjóléti  

Szolgálatának Szakmai Programja 
 
Elıadók:   Varró Gyuláné jegyzı, Törökné Tóth Mária intézményvezetı,  

Czene Ilona Gyermekjóléti Szolgálat vezetıje 
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Pócs István polgármester: 
A Képviselı-testület írásban megkapta a napirendre vonatkozó szakmai programot. Kéri, 
hogy erre vonatkozóan tegyék meg kérdéseiket, észrevételeiket. 
A védını jelezte, hogy az ülésen nem tud részt venni, munkahelyi elfoglaltsága miatt. 
 
Maruzs András képviselı: 
Kérdése, hogy a védınıi tanácsadó milyen állapotban van? 
 
Dr. Sófalvi Antal képviselı: 
Az ÁNTSZ elıírásának teljesen megfelelı, felújításra került az elmúlt évben. 
 
Pócs István polgármester: 
Az elmúlt évben saját erıbıl felújították a tanácsadót, mivel 20 éve nem került erre sor, 
halasztást már nem tőrt tovább. Közmunkások bevonásával végezték el a szükséges 
munkákat.  
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Sajnos a számok elszomorítóak – 73 veszélyeztetett gyermek van, ez önmagában sok mindent 
elmond. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A múlt évben történt jogszabály változás miatt mőködési engedélyeztetés szempontjából ketté 
kellett választani a szociális ellátó intézményt a gyermekjóléti szolgálatot. A mőködési 
engedély ismételt és ez évben aktuális megkérése kapcsán merült fel, hogy bár településünkön 
a Gyermekjóléti Szolgálat része az Alapszolgáltatási Központnak, de konkrétan erre a 
tevékenységre is külön szakmai program készüljön. 
Ez elkészült, melyet a Képviselı-testület írásban megkapott. Javasolja a Képviselı-testületnek 
ennek elfogadását, hogy az engedélyezési eljáráshoz még be tudják nyújtani. 
 
Pócs István polgármester: 
A napirendre vonatkozóan további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki a 
Szociális Ellátó és Gyermekjóléti Intézmény Gyermekjóléti Szolgálatának Szakmai 
Programját elfogadja, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a programot. 
 

35/2012. (V.21.) Önormányzati HATÁROZAT 
 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta a 
Szociális Ellátó és Gyermekjóléti Intézmény Gyermekjóléti Szolgálatának 
Szakmai Programját, melyet egyhangú szavazattal elfogadott. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs:  továbbításért jegyzı 
 

 
INDÍTVÁNYOK, BEJELENTÉSEK 
 
Pócs István polgármester: 
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Javasolja, munkabér-hitel felvételére, illetve a folyószámla-hitelkeret meghosszabbítására 
vonatkozó határozati javaslatokat vitassa meg a Képviselı-testület. A határozati javaslatot 
írásban megkapta a Képviselı-testület. Erre rá van kényszerítve az Önkormányzat, e nélkül 
sajnos nem tudnak bért fizetni a dolgozóknak. 
A mőködés folyamatos és zavartalan pénzellátás érdekében pedig a folyószámlahitel keret 
meghosszabbítása szükséges, melynek feltételei a határozati javaslatban szerepelnek. 
 
A határozati javaslatra vonatkozóan kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
elfogadja a munkabér-hitel mértékére vonatkozó határozati javaslatot, kézfelnyújtással 
jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a határozati 
javaslatot. 
 

36/2012. (05.21.) Önkormányzati H A T Á R O Z A T 
 
Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselıtestülete 2012. évben havi           
13 675 000 Ft-ban, azaz Tizenhárommillió-hatszázhetvenötezer forintban 
állapítja meg a munkabérhitel felsı határát. 
A Képviselıtestület felhatalmazza a polgármestert, hogy amennyiben az 
Önkormányzat pénzügyi helyzete indokolttá teszi, a szükséges mértékben (de 
maximum a fentiekben limitált összeghatárig) munkabérhitelt vegyenek fel az 
Önkormányzat nevében. 
A képviselıtestület a munkabérhitel biztosítékaként az OTP Bank Nyrt. részére 
felajánlja a központi költségvetésbıl származó bevételeit (az átengedett 
adóbevételek, helyi adóbevételek, illetékbevételek és a további saját bevételek.)  
A felvett hitel összegének fedezete továbbá a Kossuth út 218/A. (190/2 hrsz.) 
alatti üzletház és a Várbükki u. 10. sz. (816 hrsz.) Mővelıdési ház elnevezéső 
ingatlanok. 
A munkabérhitel felvételére hitelszerzıdés alapján, lehívó levéllel kerülhet sor. 
 
Felelıs: polgármester 
Határidı: értelem szerint. 
 
 

Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy aki elfogadja a folyószámla-hitelkeret meghosszabbítására vonatkozó határozati 
javaslatot, kézfelnyújtással jelezze.  
Megállapította, hogy a Képviselı-testület egyhangú szavazattal elfogadta a javaslatot. 
 

37/2012. (05.21.) sz. Önkormányzati  H A T Á R O Z A T  
 
Recsk Nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete a mőködtetés zavartalan 
biztosítása, illetve a folyamatos pénzellátás érdekében az OTP Bank Nyrt. 
Pénzintézettel a folyószámla-hitelkeret szerzıdését további egy évre 
meghosszabbítja. 
A hitelkeret összege 31 000 000 Ft . A felvett hitel összegének fedezete az 
önkormányzat futamidı alatti költségvetési bevétele, valamint a Kossuth út 
218/A. (190/2 hrsz.) alatti üzletház és a Várbükki u. 10. sz. (816 hrsz.) 
Mővelıdési ház elnevezéső ingatlanok. Az önkormányzat a felvett hitel és 
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járulékai összegét a 2012. évi költségvetésébe beépítette. Az önkormányzat 
kötelezettséget vállal a hitel és járulékai megfizetésére. 
A Képviselı-testület felhatalmazza a polgármestert a folyószámla-hitel 
lebonyolításával kapcsolatos intézkedésre. 

 
Határidı: szerzıdéskötésre: 2012. június 5. (hitel igénybevételre: szükség szerint) 
Felelıs: polgármester 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további indítványaikat, javaslataikat. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A Képviselı-testület írásban megkapta a Táncsics út 9. sz. alatti épület alsó szintjére 
vonatkozó ingatlanhasználati szerzıdés tervezetét.   
Tájékoztatásként elmondja, hogy az 5 éves fenntartási idıszak alatt – amíg az Egészségügyi 
Központ létesítéséhez igénybevett pályázati támogatás fenntartási idıszaka véget nem ér – 
ennek az épületnek a hasznosítására más módon nem kerülhet sor. Ha bármilyen összegő 
bevétele származna ebbıl az Önkormányzatnak, az csökkentené a pályázati támogatást és 
visszafizetésre kerülhetne sor. Ugyanakkor az Önkormányzatnak az épület fenntartásáról 
gondoskodni kell. Az épület ezen részének az Önkormányzat azonban további funkciót nem 
tud adni. Az épület felsı szintjén lévı lakás megvásárlásával egyidejőleg Dr. Sófalvi Antal 
háziorvos vállalta, hogy az épület alsó szintjének térítésmentes használata ellenében az 
állagmegóvásról, karbantartásról gondoskodik az Önkormányzat helyett. Ezt a használati 
szerzıdést már a Képviselı-testület korábban tárgyalta, de döntés nem született, mivel akkor 
nem tudták pontosan megmondani, hogy az 5 éves fenntartási idıszak mikor telik le. Ez az 
idıpont most már ismertté vált, mely 2016. október 7. Eddig javasolják az ingatlanhasználati 
szerzıdést megkötni. 
 
Pócs István polgármester: 
Az elıterjesztésre vonatkozóan kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
elfogadja a Táncsics út 9. sz. alatti épület földszintjére vonatkozó ingatlanhasználati 
szerzıdést, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület jelenlévı 6 tagja közül - a szavazásban Dr. Sófalvi 
Antal személyes érintettség miatt nem vett részt – 5 képviselı egyhangú szavazattal elfogadta 
a határozati javaslatot. 
 

38/2012.(V.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta a tulajdonában 
lévı recski 776/A/1. hrsz. alatt nyilvántartott, természetben 3245 Recsk, Táncsics 
Mihály u. 9. fszt. sz. alatt található, 139 m2 alapterülető, korábbi orvosi rendelı 
funkciójú ingatlan hasznosítására vonatkozó – Dr. Sófalvi Antal használatba vevıvel 
kötött - ingatlanhasználati szerzıdést, melyet 5 képviselı egyhangú szavazatával 
elfogadott. 
 
Határidı: 2012. május 31. 
Felelıs: polgármester 

 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további indítványaikat, javaslataikat. 
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Hugyecz János képviselı: 
Mint tapasztalták, a térségben fiatal pályakezdı rendırök gyakorlatoztak. Javasolja, hogy a 
polgármester úrnak, hogy levélben kérje – vagy a szomszédos települések polgármestereivel 
közösen kérjék - a  Rendırkapitányság vezetıjétıl, hogy ha 1 hónapig itt gyakorlatoznak a 
rendırök, hétvégére is terjesszék ki a lakosság védelmében. Sajnos hétvégén szaporodik meg 
a szabálytalanul közlekedı motorosok száma a Mátra településein.  Ilyenkor egy rendır sincs 
a körzetben. Ha már itt tudnak lenni hétköznap 8-10 fıvel, itt lehetnének szombat-vasárnap is.  
A másik probléma hogy 7 rendır helyett 4 körzeti rendır van a térségben. Nyáron 
megszaporodik a bőnesetek száma és most van a legkevesebb rendır. Ez ügyben is kéri 
felvenni a kapcsolatot a Rendırkapitányság vezetıjével. 
 
Pócs István polgármester: 
Köszöni a jelzést, fel fogja venni a kapcsolatot a városi rendırkapitány úrral. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Tájékoztatja a Képviselı-testületet, hogy az iskola igazgatói, illetve az óvodavezetıi állásra 
kiírt pályázat határideje lejárt. Az általános iskola igazgatói állás betöltésére 1 pályázat, az 
óvodavezetıi állásra 3 pályázat érkezett. A jogszabály szerint a pályázat lejártát követıen 30 
nap áll rendelkezésre a különbözı szakmai szervezeteknek a véleményezésre – pl. 
nevelıtestület, szülıi szervezet, diákönkormányzat, nemzetiségi önkormányzat. Minden 
véleményezésre jogosult szervezet ennek eleget tett, az errıl szóló dokumentációt az iskola és 
az óvoda elıkészítı bizottsága és felelıse átadta. A képviselı-testület június 25-i ülésén 
bírálja el a pályázatokat. Addig javasolja - mivel ez nagyon terjedelmes anyag - , hogy a 
képviselık a meglévı 3 fénymásolt példányt egymás között adják tovább áttanulmányozás 
céljából.  
 
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további indítványaikat, javaslataikat. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
Szeretné mindannyiuk nevében megköszönni Kochné Holló Edit képviselı asszonynak, hogy 
kitartóan szorgalmazta – igaz, minden képviselı anyagi ráfordításával – hogy megjelenjen 1,5 
év után a Recski Hírmondó. Ez a teljesség igénye nélkül készült, bepillantást nyerhettünk az 
eddig eltelt idıszak eseményeibe. Köszönetet mond az újság szövegszerkesztéséért Kalmárné 
Andreának és a fotók elkészítéséért Farkasné Bocsi Erzsébetnek. Külön megemlíti a Mátrai 
Visszhangok Vegyeskart és az újonnan alakult Belcanto Vegyeskar tevékenységét, melyet 
elismernek és köszönetnyilvánításukat a kórustalálkozó utánra tervezték közzétenni. 
A kórustalálkozó sikeréhez hozzájárult az is, hogy a konyhai dolgozók igen finom vacsorát 
készítettek, illetve a felszolgálók szabadidejüket áldozva segítették a lebonyolítást. 
 
Pócs István polgármester: 
Elmondja, hogy a Recski Hírmondó kiadását a Képviselı-testület tagjai felajánlásából 
finanszírozták. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
A Hevesi Népmővészeti Háziipari Szövetkezet hagyományırzı napot szervez május 27-én 
vasárnap, melyre mindenkit szeretettel várnak. A rendezvény lebonyolításához az 
Önkormányzat is segítséget nyújt – helyszín, helyiségek pl. Mozi épület biztosítása, 
rendbetétele. 
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Maruzs András képviselı: 
Az április Pénzügyi Bizottsági ülésen felvetett egy-két témát. Korábban kérte az 
önkormányzati bérlemények listáját, hogy ki az a rettenetes sok adós, ami a kiküldött 
dokumentumon szerepel – iparőzési adó, kommunális adó, gépjármő adó. A jegyzı asszony 
azzal utasította el akkor, hogy ez adótitok. Nem vitatkozott különösebben, hozzátette, hogy 
olvasta az interneten, hogy az adótitok mint olyan megszőnt, sıt az önkormányzat közzéteheti 
az interneten is. Ebbe tévedett, mert áprilisban ezt felülírta egy rendelet, hogy az internetre 
nem teheti fel, de hirdetıtábláira ha képviselı-testületi határozat van róla – kifüggesztheti az 
adósok összes tartozását. Megkérdezi a képviselı társait, hogy mi a véleményük róla. 
Kifüggesszék vagy ne függesszék.  
 
Pócs István polgármester: 
Azt javasolja, hogy mielıtt kifüggesztenék keressenek meg minden hátralékost – mint ahogy 
azt meg is teszik alkalomszerően. Nem látja sok értelmét a kifüggesztésnek. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A január 1-tıl hatályba lépett adózás rendjérıl szóló jogszabály egyik szakasza, mely a helyi 
önkormányzat képviselı-testületének lehetıvé tette, hogy döntsön arról, hogy a helyi adók 
tekintetében a hátralékosok listáját – testület által meghatározott összeghatár feletti tartozók 
esetében – nyilvánosságra hozza. A Képviselı-testületnek az összeghatár meghatározásán túl 
dönteni kell arról is, hogy a nyilvánosságra hozatal melyik módját választja. Csak ezt 
követıen tehet eleget a képviselı úr kérdésének. 
A jogszabály konkrétan a hirdetıtáblán való kifüggesztést említi. Nagyon sok önkormányzat, 
aki élt ezzel a felhatalmazással a honlapon történı megjelentetést is értette rajta. Erre történt 
az ombudsmannak egy állásfoglalása, mely szerint a honlapon történı szerepeltetést nem 
javasolja – mert ezáltal az adattartalom letölthetıvé is válik, csak az önkormányzat 
hirdetıtábláján való közzétételt.    
Kéri, hogy a Képviselı-testület az elhangzott javaslat alapján nyilatkozzon arról, hogy 
kívánja-e a hátralékosok névsorát közzétenni, adónemenként milyen összegő tartozást 
meghaladó összeghatárt határoz meg. A Képviselı-testület ezen döntésérıl a hátralékosokat 
tájékoztatni kell, mely szerint ha tartozásukat az értesítést követı 60 napon belül nem 
rendezik, ez a tartozás a nyilvánossággal megismertetésre kerül. 
 
Pócs István polgármester: 
Javasolja, hogy ebben a témában foglaljon állást a Képviselı-testület. Javaslatot kér az 
összeghatárra vonatkozóan. 
Véleménye szerint nem sokra mennének a kifüggesztéssel, esetleg a vállalkozókat taszítanák 
el maguktól. 
 
Maruzs András képviselı: 
Ezer Ft tartozás, 10 napot meghaladóan már kifüggeszthetı. Valamint a bérleti díj 
hátralékokat is. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A bérleti díj hátralékokat külön kell választani a helyi adó jellegő tartozásoktól. Amirıl 
Maruzs úr beszél az az adózás rendjérıl szóló jogszabályban van, és nem tartozik bele a 
bérleti díj hátralék, amely polgárjogi jogviszonyon alapul. 
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Pócs István polgármester: 
A hátralékosok listájának közzétételétıl még nem valószínő, hogy meg lesz fizetve a tartozás 
a vállalkozók részérıl. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
Gondolja, hogy Maruzs képviselı úr is jobbító szándékkal kéri a közzétételt, hogy az 
önkormányzat kasszájába beérkezzen a kintlévıség. Mégis elgondolkodtató, mert van olyan 
kis vállalkozó a településen, aki esetleg azért nem tudja befizetni az iparőzési adóját befizetni, 
mert az Önkormányzat sem tudott neki fizetni a nyújtott szolgáltatásaiért vagy termékeiért. 
Így duplán büntetnék meg ezt a kis vállalkozást.  
 
Maruzs András képviselı: 
A kommunális adónál nincs ilyen, azt mindenkinek be kell fizetni. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Szerinte olyan személy nincs, akinek meg van rá a pénze és direkt nem fizeti be az adót.  
 
Pócs István polgármester: 
A vállalkozókat ide kell hívni, nem elrettenteni. Tervei között szerepel összehívni a helyi 
vállalkozókat egy közös beszélgetésre, együtt gondolkodásra. Csupán kapcsolatteremtési 
szándékkal, valamint köszönetet szeretne mondani azoknak, akik segítik a települést. 
 
Nagy Károlyné alpolgármester: 
A vállalkozók összehívásával egyetért. 
 
Hugyecz János képviselı: 
Nagy városokban nagy vállalkozókat lehet, hogy kifüggesztik, de itt kis településen kis 
vállalkozók esetében ezt nem javasolja megtenni. 
 
Pócs István polgármester: 
Az indítvánnyal kapcsolatban további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért kéri, hogy aki 
egyetért azzal, hogy elızetes felszólítás után kifüggesszék az adósok névsorát, 
kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület 1 igen és 5 nem szavazattal nem támogatta a 
javaslatot.   
 

39/2012. (V.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 
 
 

Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta azt a 
képviselıi indítványt, hogy az önkormányzati adóhatóságnak tartozók névsora 
az önkormányzat hirdetıtábláján történı kifüggesztés útján nyilvánosságra 
legyen hozva. 
A testület a javaslatot többségi szavazással elutasította.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: jegyzı 
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Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, észrevételeiket. 
 
 
Maruzs András képviselı: 
Kért háromfajta névsort, egyiket sem tudta elfogadni. Felhívta a jegyzı asszonyt is ezzel 
kapcsolatban. Majd felhívta a PEVIK Kft-t, hogy mi van azzal a közüzemi szerzıdéssel, amit 
2010-ben kötött az Önkormányzattal havi 20.000.-Ft-os bérleti díjról. Ez pénzügyi bizottsági 
ülésen nem hangzott el. Jegyzı asszony azt válaszolta, hogy ennyi az ott dolgozó munkatárs 
bére negyedévente. Erre küldött egy e-mailt a PEVIK-nek akik tájékoztatták, hogy a 2010. 
március 10-én Recsk Nagyközség Önkormányzatával megkötött szerzıdés érvényben van. A 
bérleti díjról készített számlákat, amit az Önkormányzat eljuttatott hozzájuk, idıben 
kifizették. Az Önkormányzat az intézményeinél történt változásról tájékoztatta ıket, az 
intézményekkel külön-külön kötendı szerzıdés elkészítése folyamatban van. 
Ezt követıen a PEVIK kérte, hogy amennyiben még további kérdései lennének, adjon 
tájékoztatást a Pénzügyi Bizottság elnöki megbízatásáról. Ezt a tájékoztatást megadta. 
A következı e-mailjében a PEVIK közölte, hogy az Önkormányzattal kötött 2010. január 1- 
napján hatályos megállapodás alapján fizetik a bérleti díjat, negyedévente kibocsátott számlák 
ellenében. 2012. május 16-én érkezett az Önkormányzattól egy számla 180.000.-Ft-ról, 
melyet átutaltak. Tehát két negyedév számlája érkezett meg az elsı e-mailje után. 
 
 
Varró Gyuláné jegyzı:  
Pontosítja az elhangzottakat. A közüzemi szerzıdés az, amit az intézmények kötnek a 
hulladékszállításra a mindenkori hulladékszállítási díjételek megfizetése mellett – a 
Szolgáltatóval. A közbeszerzési eljárás lefolytatása után az Önkormányzat és a PEVIK Kft. 
között a közszolgáltatásra létrejött szerzıdésben a PEVIK Kft. vállalta, hogy 
ügyfélszolgálatot létesít minden településen. A többi településhez hasonlóan itt is díjbeszedıt 
szeretett volna alkalmazni a kft. Mivel az Önkormányzatnak már akkor voltak pénzügyi 
gondjai, illetve az IVK-nak pedig szabad kapacitása, ezért felvetette Garai úrnak, hogy 
Recsken – központi jellegénél fogva - állandó ügyfélszolgálatot létesítenének, az itt 
foglalkoztatott dolgozók tevékenységét bérbe adva – irodai szolgáltatás címén, havi 20.000.-
Ft térítési díjért. Ezért vállalná az Önkormányzat, hogy az IVK nyitvatartási idején belül az ott 
dolgozó munkatársak tájékoztatást adnak a lakosságnak. Az Önkormányzat – idıközben -  
megszorító intézkedései következtében az ott dolgozókat elbocsátotta, 2012. január 1-tıl  az 
IVK-ban egy munkatárs foglalkoztatását biztosította tovább az Önkormányzat Tajti 
Zsuzsanna személyében, nem közfoglalkoztatottként. A pénzügyes kolléganıi a napokban 
jelezték, hogy a PEVIK Kft.-nek elmaradt tartozása áll fenn az Önkormányzattal szemben. 
Ekkor derült ki, hogy az IVK-ban dolgozó kolléganı elmulasztotta kibocsátani az utóbbi két 
negyedév számláját. Ez utólag kibocsátásra került és a PEVIK Kft. ki is egyenlítette.  
 
Pócs István polgármester: 
Az elkövetett hiba tisztázásra került, belsı utasítással megoldották ezt a problémát. 
 
Maruzs András képviselı: 
Problémája, hogy ez a tétel nem is szerepel az éves költségvetésben a bérleti díjaknál. 
 
Varró Gyuláné jegyzı:  
A költségvetésben meg vannak határozva azok a létesítmények, amelyekre bérleti szerzıdést 
köt az Önkormányzat. Ezek helyiség használatra vonatkoznak, a díjtételeket a Képviselı-
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testület határozza meg. A PEVIK Kft-vel nem bérleti szerzıdést kötöttek. Jelen esetben irodai 
szolgáltatást adtak bérbe, azért, hogy a saját lakosságnak biztosítani tudják a PEVIK Kft-vel 
való ügyintézést. 
 
Maruzs András képviselı: 
Ez a szerzıdés 2010. január 1-tıl visszamenılegesen lépett hatályba. 
 
Varró Gyuláné jegyzı:  
A lakosság részérıl nagy szükség mutatkozott erre a szolgáltatásra, hogy állandó 
felvilágosítást kapjanak a hulladékszállításra vonatkozóan. 
Elmondja, hogy a képviselı úr jelzése kapcsán a PEVIK Kft. tájékoztatta arról, hogy a 
jövıben feltehetıen nem kívánják igénybe venni ezt a szolgáltatást.  
 
Pócs István polgármester: 
Elértük, hogy a továbbiakban ez a bevétele sem lesz az Önkormányzatnak. 
 
Maruzs András képviselı: 
Az IVK elköltözött az épületbıl. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
Az az egy dolgozó még ott van, lévén, hogy élt ez a szerzıdés az Önkormányzat és a PEVIK 
Kft. között. De a képviselı érdeklıdése után -  közölte a Kft., hogy a továbbiakban nem tart 
igényt erre a szolgáltatásra, így okafogyottá válik az ott dolgozó foglalkoztatása is. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
A Képviselı-testület elfogadta az egész évi költségvetést, zárszámadást, féléves 
beszámolókat. El van fogadva, ezért nem érti, hogy akkor miért kérdıjeleznék meg, hogy 
valami nem szerepel a költségvetésben. 
 
Maruzs András képviselı: 
Nem volt itt ekkor.  
 
Pócs István polgármester: 
Ez nem mentesíti a képviselı urat, ha nem volt itt el kell fogadni a többi képviselı döntését. 
Úgy gondolja ok nélküli a támadás. Ez nem bérleti díjként szerepel, hanem számla ellenében 
egyéb bevételi forrást képez. A befizetés illetve a tartozás az Önkormányzat számlájára 
megérkezett. 
Megkérdezi, hogy Maruzs képviselı úr elfogadja-e az adott választ. 
 
Maruzs András képviselı: 
Nem fogadja el a választ. 
  
Pócs István polgármester: 
Kéri, hogy tegyék meg további kérdéseiket, bejelentéseiket. 
 
Maruzs András képviselı: 
Rendkívüli testületi összehívását kéri a 2011. november 29-i ülésen Holló Imre volt 
polgármester hozzászólásának a megválaszolására. 
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Pócs István polgármester: 
A volt polgármester úrnak megválaszoltam akkor a hozzászólását.  
A képviselı úr javaslatára vonatkozóan, kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy rendkívüli 
testületi ülés összehívását kezdeményezze, kézfelnyújtással jelezze. 
Megállapította, hogy a Képviselı-testület 1 igen és 5 nem szavazattal nem támogatta a 
kezdeményezést.  

 
40/2012. (V.21.) Önkormányzati HATÁROZAT 

 
Recsk Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megvitatta azt a 
képviselıi indítványt, hogy a 2011. november 29-i ülésen Holló Imre volt 
polgármester hozzászólásának Maruzs András képviselı általi megválaszolása 
céljából rendkívüli ülést hívjanak össze. A testület a javaslatot többségi 
szavazással elutasította.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 

 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Véleménye, hogy a választások óta eltelt idıszakban mint képviselık helyt álltak, nehéz 
körülmények, anyagi problémák között is. Nem tud olyan hetet mondani, hogy képviselıként 
ott ne lenne valamilyen eseményen. A munkája mellett nagyon ellenére van, hogy olyan dolog 
ellen védekezzen, amit nem követett el. Közemberként mindenhol ott van, mindenben részt 
vesz.  
 
Maruzs András képviselı: 
Januárban megszavazták, hogy 3 millió Ft a tó bérleti díja. 
 
Pócs István polgármester: 
Igen ez így van. Eddig még nem sikerült megállapodni errıl, most is van egy folyamatban 
lévı dolog. Keresi a lehetıséget, hogy hogyan lehetne ezt megoldani. Ezen dolgozik, arra még 
nem kapott választ, hogy felhatalmazták-e a Horgász Egyesület elnökét a tárgyalásra és 
milyen összeghatárig. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A testület megállapította, a polgármester úr eljárt az ügyben, azonban az érvényes szerzıdés 
alapján ez csak közös megegyezéssel történhet. Amíg a közös megegyezés nem történik meg, 
addig nem fog többet fizetni az Egyesület.  
 
Pócs István polgármester: 
Húzódik az ügy, de ha megállapodnak a többlet bérleti díjat 2012. január 1-tıl – 
visszamenıleg kérik. 
Sajnos az elmúlt 8 évben nem volt téma, hogy kevés a bérleti díj, csak amikor már 
csıdhelyzet elé került az Önkormányzat. 
 
Varró Gyuláné jegyzı: 
A helyzet kialakulása nem hosszú idı alatt, hanem jóval rövidebb idı alatt történt meg. A 
mőködési hiány folyamatosan fennállt, de az Önkormányzat két beruházása kapcsán az ÁFA- 
kompenzáció megvonása – amely közel 10 millió Ft kiesést okozott – váratlan helyzetbe 
hozta az Önkormányzatot.  
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Pócs István polgármester: 
Jelenleg is folyik a vizsgálat, hogy ezért az ÁFA kompenzáció megvonásért mennyiben 
felelıs a bonyolító cég. Ez ügyben ügyvédet bíztak meg, annak vizsgálatára, hogy jogi úton 
érvényesíthetı-e a követelesésünk. 
 
Kochné Holló Edit képviselı: 
Felhívja a figyelmet, hogy 2012. május 23-án Palóc gasztronómia – palóc települések 
bemutatkozója (közöttük Recsk) lesz az Eszterházy Károly Fıiskolán. 
Május 27-én vasárnap a Hevesi Háziipari Szövetkezet Hagyományırzı Napot tart a recski 
tájházban, melyre minden képviselıt és érdeklıdıt várnak. 
 
Pócs István polgármester: 
Az ülésen további kérdés, észrevétel nem hangzott el, ezért mindenkinek megköszönte a 
részvételt és az ülést 18,35 órakor bezárta. 
 

K.m.f. 
 

  
 Pócs István Varró Gyuláné  

 polgármester címzetes fıjegyzı  

 

 

 

 Hugyecz János Maruzs András 

 jegyzıkönyv hitelesítı jegyzıkönyv hitelesítı 
 
 
 
 

 


